
Protokół Nr  9/10 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  17 maja 2010 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie  i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących miejski zasób 
nieruchomości – druk I, 

b) określenia miejskich jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w 
ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, które gromadzą dochody 
określone w uchwale na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich 
przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, 
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzenia – druk A, 

c) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa kompleksu boisk 
sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 3” w ramach Programu „Moje Boisko – 
Orlik 2012” – druk L, 

d)  podjęcia realizacji inwestycji „Przebudowa i termomodernizacja wraz ze zmianą 
sposobu użytkowania budynku Białogardzkiej Biblioteki Publicznej w Białogardzie 
na przedszkole” – druk Ł, 

e)  udzielenia przez Miasto Białogard pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu – 
druk N, 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk K. 
3. Koncepcja funkcjonowania Białogardzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.  

4. Ocena zasadności przynależności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w kontekście  
finansowym i współfinansowania zadań. Efekty ze składanych projektów. 

5. Sprawy różne, w tym: 
    -  zajęcie stanowiska w sprawie pisma IM.71431-1-1/10 dotyczącego umorzenia należności 

czynszowych, 
   - wniosek BOSiR do budżetu Miasta na 2010 rok L.dz. 91/2010 
   - pismo RGS.8111-17/10 w sprawie  wniosku NZOZ „Folk-Med” Sp. z o.o.  
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1  

Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Stefan 
Purol. Przewodniczący Komisji zgłosił zmianę porządku przez wprowadzenie projektu 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Komisja przyjęła zmieniony porządek i protokół z 
poprzedniego posiedzenia, głosując: za-4 (jednogłośnie).   
 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła  i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 
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a) zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących miejski zasób 
nieruchomości – druk I, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. GN 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
b) określenia miejskich jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w 

ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, które gromadzą dochody 
określone w uchwale na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich 
przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, 
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzenia – druk A, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
d) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa kompleksu boisk 

sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 3” w ramach Programu „Moje Boisko – 
Orlik 2012” – druk L, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał kiedy zostanie ogłoszony przetarg? 
Burmistrz – odpowiedział, że  jak będzie pozwolenie na budowę. 
T.Szwed – pytał o  plan utwardzenia drogi przy ul. Zwycięstwa w kierunku SP Nr 3? 
Burmistrz – wyjaśnił, że utwardzimy drogę płytami po rozpoczęciu inwestycji ul. 

Ciszewskiego, z której zostaną odzyskane płyty. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 

e) podjęcia realizacji inwestycji „Przebudowa i termomodernizacja wraz ze zmianą 
sposobu użytkowania budynku Białogardzkiej Biblioteki Publicznej w Białogardzie na 
przedszkole” – druk Ł, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – poruszył sprawę braku dojazdu. 
Burmistrz – odpowiedział, że jest przygotowana uchwała o użyczeniu drogi od warsztatów i o 

służebności drogi. Taką zgodę wydał Starosta Białogardzki. 
S.Purol – prosił, aby przedstawić harmonogram zagospodarowania obiektu. 
Burmistrz – wyjaśnił, że taki harmonogram już jest. Burmistrz przedstawił tą kwestię. 
B.Stanczewski  - pytał odnośnie brakujących miejsc w przedszkolach? 
Burmistrz – odpowiedział, że taką wiedzę ma Z-ca Burmistrza. Szkole Podstawowej Nr 3 ma 
środki na przystosowanie takich pomieszczeń, a w Szkole Podstawowej Nr 5 ma już 
przystosowane sale na 2 oddziały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 
g)  udzielenia przez Miasto Białogard pomocy finansowej Powiatowi Białogardzkiemu – 

druk N, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
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h) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
S.Hatłas – pytał  ile środków na ten cel przeznacza konserwator wojewódzki? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie zna kwoty. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 
i) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk K. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 

Ad 3 

Koncepcję funkcjonowania Białogardzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji przedstawił 
Jacek Słowiński, Dyrektor BOSiR. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – zwrócił uwagę na nierówność umów w zakresie korzystania z obiektów, 

niektórzy korzystają na co dzień nieodpłatnie a  inni muszą wynajmować za gotówkę. 
W.Czurko – pytał o zakres projektu „boiska Orlik”? 
Dyrektor – stwierdził, że nie znają zakresu, a szacunkowe kwoty około 3 mln zł, ale przetarg 

pokaże, bo w zakresie są przewidziane specjalistyczne roboty. 
W.Czurko – prosił o prezentację języka obcego. 
Dyrektor – stwierdził, że nie posługuje się językiem obcym ale może się porozumieć. Dyrektor 

poinformował, że należy zwrócić uwagę na bezpieczeństwo w zakresie oczyszczania mat 
sportowych. W sprawie odpłatności za obiekty sportowe Dyrektor uważa, że należy płacić, 
ale AKS nie będzie w stanie utrzymać sali samodzielnie. W tym roku nie widzi możliwości 
takich regulacji, bo dotacja została już przyznana dla klubów w danym zakresie. Jeśli 
chodzi o szklarnie to zostanie ten teren wyrównany podobnie jak łąka obok. 

W.Czurko – pytał ile będzie kosztowało rozebranie szklarni i o wycinkę drzewa wokół 
stadionu? Ile środków brakuje na funkcjonowanie BOSiR, ilu jest pracowników, a ilu 
brakuje? 

Dyrektor – odpowiedział, że rozebranie szklarni nie będzie kosztowało nic. Wycinka drzewa  
była na zlecenie Miasta. Dyrektor przelicza budżet zakładu. Obecnie zatrudnionych jest 8 
pracowników z dyrektorem. Posiłkują się pracownikami  tymczasowymi. Brakuje około 6 
pracowników. 

Z.Rychter – pytał odnośnie zamierzeń w sprawie zasypania basenu, bo był już dawniej 
dyrektor, który planował takie działania i został źle oceniony? 

Dyrektor – odpowiedział, że nie widzi potrzeby, aby dalej funkcjonowały obecne baseny, co 
jest niebezpieczne. 

 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

Ad 4 
Informację w sprawie przynależności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w 

kontekście  finansowym i współfinansowania zadań oraz efekty ze składanych projektów 
przedstawił Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. RGS. Korzyści to projekty zrealizowane i 
realizowane: termomodernizacja Przedszkola Nr 1 i MOPS – około 1 mln zł dotacji, 
zagospodarowanie obszarów turystyczno-przyrodniczych (kajaki) – 100 tys. zł, Wrota Parsęty 
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– 1 mln zł, wymiana sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Miasta - 3 mln euro (12 mln), 
poprawa ochrony środowiska instalacja solarna na basenach – około 1 mln zł, inicjatywa 
Wrota Parsęty cz. II kanały teleinformatyczne i światło wody - 1,2 mln zł. Termomodernizacja 
nowej siedziby Biblioteki przy ul. Dąbrowszczaków – 1-1,5 mln zł, projekt ścieżek 
rowerowych.  

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – stwierdził, że w związku z końcem kadencji  niezasadnym byłoby występowanie ze 

ZMiG DP. Będzie nowa kadencja to zdecyduje. 

Burmistrz – powiedział, że koszty Miasta tj. składki ustalają delegaci. ZMiG DP daje jakieś 
plusy. Burmistrz był za sprzedażą Lipia, ale nie uzyskało to większości. W następnym roku 
koszty składki będą mniejsze. Brakuje dostępu do szerokopasmowego dostępu do internetu. 

S.Hatłas – fakt, że nam się nie opłaca przynależność do Związku przedstawił delegat Miasta 
Pan J.Leszczyk. 

 Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją i postanowiła wysłuchać informacji 
delegata Miasta radnego Józefa Leszczyka. 

 

Ad 5 
W sprawach różnych radni poruszyli następujące sprawy: 
    -  zajęcie stanowiska w sprawie pisma IM.71431-1-1/10 dotyczącego umorzenia należności 

czynszowych, 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – uważa, że nie należy umarzać w całości. 
B.Stanczewski – przedstawił ciężką sytuację finansową tych osób. 

Komisja przegłosowała wniosek, że w przypadku ujawniających się zaległości 
czynszowych należy niezwłocznie podejmować działania zmierzające do zniwelowania  tych 
zaległości, głosując: za-4, przeciw-1. Komisja wskazała m.in. takie działania jak: rozłożenie 
na raty, możliwość odpracowania zaległości. Z przeważającej większości głosów radnych 
wynikało, że nie należy umarzać w całości zaległości. Wniosek o monit powinien być na 
początku długu. 

Przegłosowano: za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0. 
 
   - wniosek BOSiR do budżetu Miasta na 2010 rok L.dz. 91/2010 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – pytał czy w ramach aktualnego budżetu można uruchomić baseny? 
Dyrektor – wyjaśnił, że poprzednio takie działania przynosiły stratę. 
Komisja zapoznała się z przedstawionym wniosek, nie opiniując. 
 
   - pismo RGS.8111-17/10 w sprawie  wniosku NZOZ „Folk-Med” Sp. z o.o.  
Głos w dyskusji zabrali: 
Burmistrz – odpowiedział, że realizacja usług może nastąpić w zakresie konkursowym. To nie 

jest zasadne dla Miasta i takie dotacje nie są możliwe dla podmiotu publicznego. 
Na tym zakończono w/w punkt. 
 
S.Purol – poruszył sprawę mieszkańców ul. Bacewicz, którzy zwrócili się, aby nie rozjeżdżać 

ulicy, gdzie zgromadzono materiały budowlane. 
Burmistrz – odpowiedział, że zwróci na to  uwagę. 
S.Hatłas – prosił o przycięcie koron drzew przy parkingu LO. Radny proponował, aby sala 

gimnastyczna w „Scholarze” była  przeznaczona tymczasowo  na Bibliotekę. 
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Burmistrz – powiedział, że to jest użytkowane i nie ma możliwości. 
W.Czurko – prosił, aby ustawić drogowskaz z nazwą ul. Św. Brata Alberta. Ponadto Radny 

prosił, aby flagi na sali konferencyjnej ujednolicić. 
T.Szwed – stwierdził, że  firma remontująca wiadukt ma wystąpić o przesunięcie terminu na 

później a prace nie postępują, bo robotnicy podpierają łopaty. Radny prosił o interwencję 
Burmistrza w tej sprawie. 

B.Stanczewski – prosił o umieszczenie znaków „uwaga na drogę z pierwszeństwem 
przejazdu”. 

  
Na tym  zakończono w/w punkt. 
 
Ad 6 
 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz.17.10   zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 
 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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